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1.oktober 2024 

Bæredygtighedsudvalg 

 

Konklusionsreferat fra møde i det fælles bæredygtighedsudvalg 30. september 2024 

Bilag: 

1. Indsatsplan 2024. 

2. Forslag til Indsatsplan 2025. 

 

Mødet blev afholdt hos Grethe Glerup. 

 

Konklusioner og aktioner fra udvalgsmødet: 

• Energikonsulentens rapport og anbefalinger fra besøg i Virksund 5. september 2024 blev 

drøftet. Energikonsulentens anbefalinger er: 

o Solceller på taget (tilbagebetalingstid på 15-20 år). 

o Isolering (tilbagebetalingstid på ca 22 år). 

o Flere bimålere så man kan kortlægge forbruget rundt omkring. 

o Udskifte køle- /fryseskabe til mere energivenlige modeller. 

 

Derudover blev el-sparepærer, automatisk tænd/sluk funktioner samt vandforbrug drøftet. 

 

Aktion: Svend Nordby har fordelt rapporten til lystbådehavnens bestyrelse m.h.p. videre 

drøftelse og prioritering af anbefalinger. Svend Nordby giver udvalget tilbagemelding herpå. 

Det bør overvejes, om enkle tiltag som udskiftning af pærer og automatisering af tænd/sluk 

funktioner for el og vand i klubhuset skal laves denne vinter. 

 

Jens Kofoed oplyste, at Arne Albrechtsen og Kim Harrits er blevet bedt om at gennemregne de 

enkelte tiltag og komme med tilbud. 

 

• Information: Jens Kofoed oplyste, at han på vegne af Limfjordens Sejlsport deltager i det nye 

Kystvandråd for den centrale del af Limfjorden. 

 

• Indsatsplan 2024 blev opdateret. Planen fremgår af bilag 1. Tilbage er en indsats, som var sat i 

rød (ikke iværksat), som nu er igangsat – certificering af hhv. Virksund Sejlklub og Lystbådehavn 

som miljøvenlige klubber. Enkelte indsatser er i gul, d.v.s. planlagt eller delvis gennemført. 

mens hovedparten af indsatserne for 2024 meget positivt er grøn, d.v.s. iværksat og 

gennemført.  
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Aktion: Jens ansøger om at Virksund Sejlklub og Lystbådehavn certificeres inden 

generalforsamlinger i februar og marts 2025. 

Aktion: Grethe og Anna udarbejdes en video om brug af lystbådehavnens tømningsanlæg. 

Aktion: Svend Nordby udfærdiger hjemmeside omkring bæredygtighed, der tilkobles 

Lystbådehavnens hjemmeside. Det giver grundlag for at lave QR koder og mere information. 

Aktion: Svend Norby udfærdiger affaldsplan.  

Aktion: Svend Norby drøfter med Lystbådehavnes bestyrelse ”retningslinier for brug af 

kemikalier og bundmaling på lystbådehavnens areal”.  

 

• Forslag til indsatsplan 2025 er udfærdiget. Planforslag fremgår af bilag 2. Planen fortsætter de 

initiativer, der er igangsat i 2024. Planen vil blive forelagt bestyrelserne i hhv. sejlklub og 

lystbådehavn.  

Aktion: Alle udvalgsmedlemmer kommer med evt. forslag til planen inden midten af oktober. 

 

• Andet. 

Aktion: Jens Kofoed udfærdiger referat og nyhedsbrev. 

Aktion: Svend Norby drøfter med Lystbådehavnen, hvorvidt man skal se nærmere på DPol 

mobile vandstøvsuger. Video blev fordelt og findes her: 

https://flidhavne.dk/leverandor/listing/dpol-clean-nordic/ 

Aktion: På vegne af udvalget inviteres Hans Egelund fra vinterbaderne til næste møde i 

bæredygtighedsudvalget. 

Næste møde: Onsdag d. 2. april kl. 1830 hos Svend Nordby, Lyngvej 5 8800 Viborg. 

 

Referent: 

Jens Kofoed 

https://flidhavne.dk/leverandor/listing/dpol-clean-nordic/

